
Vergadering 
DER 

Nederlandsche Tandmeesters-Vereeniging, 
op 29 Februari 1908. 

Krasnapolsky te Amsterdam. 

Tegenwoordig 17 leden: de dames: More 1, Van L o e-
nen de Bordes, Leenderts, H. van Gelderen 
en de heeren: Greeter, Sanders, Kayser, Roe-
loffs, J-ac. J. Son, J. de Cock Rouaan, L. J. 
Son, Feenders, De Vries, W.J.Son,Blaauw, 
Duyvensz, P. J. Dagevos. 

DeaftredendeVoorzitter deheerN.J.J.Greeter 
handelt nog eenige punten der agenda af, welke nog ressor-
teeren onder het oude bestuur. 

De notulen der vorige vergadering worden voorgelezen en 
goedgekeurd. Vervolgens brengen de S e c r et a r i s en 
Penningmeester hun jaárverslag uit. De P e n-
n i n g m e e s t e r sluit het boek met een batig saldo van 
f 1966,44 af. 

De Voor z i t ter zegt beiden heeren dank voor hun 
uitgebracht verslag en verzoekt de heeren F e e n der s 
en Blaauw de zooeven voorgelezen rekening van den 
Penningmeester te willen controleeren. 

OnderwijlbrengtdeheerRoeloffs als Voorzitter 
der commissie voor de „handhaving der belangen, plichten 
en rechten van den tandheelkundigen stand" verslag uit, 
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terwijl hij bovendien ook een praeadvies van Prof. Simons 
voorleest. 

De Voorzitter brengt den heer Roeloffs hulde 
voor de wijze waarop hij zijn taak volbracht heeft. 

Naar aanleiding van het uitgebrachte verslag van den 
heer Roelof f s voeren verschillende sprekers het woord 
over hetgeen de heer Roelof f s gezegd heeft betreffende 
het onbevoegd uitoefenen der tandheelkunde, waarover het 
verslag handelt. 

DeheerenGreeter, Feenders, Son, Duyv.ens 
Kayser, De Cock Rouaan wisselden over dit 
onderwerp van gedachten. De heeren Feenders  en 
Blaauw hebben de rekening en verantwoording van den 
Penningmeester in orde bevonden. De heer F e e n-
ders geeft den Penningmeester in overweging 
die gelden welke hij niet denkt te gebruiken te beleggen 
op Staatsschuldboekjes. 

De heer G r e e t e r brengt nu de leden zijn dank uit en 
geeft den nieuwen President den heer Roelof f s 
den hamer over, waarop laatstgenoemde den heer G r e e t e r 
dankzegt voor alles wat hij als Voorzitter voor de 
vereeniging gedaan heeft. 

Voorts zijn ingekomen: 
1. een schrijven van den heer F i 1 b r y die wegens ge-

zondheidsredenen het land moest verlaten en daarom 
voor het lidmaatschap bedankt; 

2. een schrijven van den heer J o h n. E. G r e v e r s 
en Ter Kuile Lemker dat zij niet ter verga-
dering kunnen komen; 

3. een schrijven van den heer Graf t d ij k, waarin hij 
zijn besluit om voor het lidmaatschap te bedanken 
herroept. Op voorstel van den heer K a y s e r wordt 
besloten om de tijdschriften waarop destijds op advies 
van de commissie van bijstand de vereeniging zich 
abonneerde, weer af te zeggen; 

De eerste vraag der agenda: Hoe vult men de combinatie 



VERGADERING NEDERL. TANDMEESTERS-VEREENIGING. 	555 

van cementamalgama en amalgama? wordt door den heer 
C. C. K a y s e r ingeleid. 

De heer K a y s e r vraagt hoever men gewoonlijk de cavi-
teit vult met cementamalgama alvorens tot amalgama over 
te gaan, vervolgens of men de oppervlakte van de cement-
amalgama glad kan laten of dat men die voor de betere 
adhaesie van het amalgama eerst ruw maakt, dan hoeveel 
cement en hoeveel amalgama men moet nemen om de 
cementamalgama te bereiden. 

Mejuffrouw Van G e 1 d e r en repliceert hierop, dat 
een onderlaag van cement alleen met amalgama flink aan-
kleeft. Wat de beet betreft, kan men niet generaliseeren, 
men moet natuurlijk oppassen, dat door de beet het cement 
of cementamalgama niet aan de oppervlakte komt. Spreek-
ster gebruikt steeds Havardcement. 

De heer I. J. E. De Vries deelt nu mede een methode 
om amagalma-inlays te maken. 

Een amalgamavulling als inlay gemaakt, heeft het voor-
deel dat men het amalgama buiten den mond onder hoogeren 
druk kan stoppen. Vervolgens kan men den anatomischen 
bouw van de kies volkomen juist herstellen en de vulling 
spiegelglad polijsten. Doordat men de vulling met cement 
als inlay inzet contraheert zich het amalgama aan den rand 
der vulling niet. 

De heer G r e e t e r zegt, dat volgens een onderzoek van 
Prof. Miller gebleken is, dat de toevoeging van meer dan 
1/3 amalgama aan het cement geen zin had, dus voor cement-
amalgama neemt men 1/3  amalgama en 2/3  cement. Wat de 
hoeveelheid der in de caviteit te brengen cementamalgama 
betreft is het voldoende 1/3  der caviteit (den bodem) met 
cementamalgama te bedekken en de rest met amalgama bij 
te vullen. 

De heer De Cock R o u a a n meent, dat wij als 
wij weten, dat de amalgama aan den rand der caviteit 
zich contraheert ons zelve bedriegen door deze vullingen 
te maken. 
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De heer De Vries bepleit daarop nogmaals het goed 
recht van de amalgama vullingen als inlays. 

Mejuffrouw Van G e 1 d e r en vraagt of de amalgama 
vulling als inlay den tand nog kan verkleuren, hetgeen door 
den heer De Vries ontkend wordt. 

De heer Sanders deelt nog mede, dat de heer W i t-
h a u s twee soorten amalgama gebruikte, d.w.z. wel dezelfde 
soort maar tweeërlei consistentie, de . onderste laag met 
meer kwik. 

De volgende vraag: „Hoe behandelt men geamputeerde 
pulpa" wondt ingeleid door den heer W. J. S o n. 

De heer S o n heeft hoofdzakelijk die tanden en kiezen op 
het oog, waar het trots alle moeite niet gelukt de pulpa('s) 
uit alle wortelkanalen-  te verwijderen. Hij gaat de verschil-
lende methoden na, welke toegepast worden om deze pulpa-
resten te mummificeeren en vraagt het oordeel der collega's. 

Mejuffrouw Van G e 1 d e r en deelt hierop mede, dat 
zij wel eens de pasta van Scheuer met succes gebruikt; terwijl 
Mevrouw Morel de jodogeen pasta meermaals met goed 
gevolg heeft toegepast. 

De heer Du y v e n s z wijst erop, dat men onder alle 
omstandigheden moet trachten zooveel mogelijk van de 
pulpa weg te nemen en zegt, dat J enk  ins dikwijls de 
kali natrium van Schreier gebruikt voor dit doel. 

De heer De Vries zegt zeer sterk tegen de mummifica-
tie te zijn. Bijna altijd gelukt het hem de pulpa te verwijderen; 
waar de kanalen te nauw zijn, verwijdt hij die met 
aqua regia. 

De heer F e e n d e r s meent, dat gebruik van mummi-
ficatiepasta's voor sommigen een aanleiding wordt om te 
gaan knoeien. 

De heer G r e e t e r meent, dat men bij het opsporen der 
wortelkanalen niet te veel mag wegboren en de kies of tand 
verzwakken, iets waarop de geachte inleider ook gewezen 
heeft. Wanneer de carieuse holte zoodanig gelegen is,' dat 
men van hieruit de pulpa moeilijk kan extirpeeren, zoo 
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boort de heer Greet er deze holte als gewoon uit en vult 
de caviteit om vervolgens van een ander punt, vanwaar de 
pulpa gemakkelijker te bereiken is, de pulpa der kies aan te 
boren en te extirpeeren. 

Ook de heer K a ys er wijst erop, dat het hem bijna 
steeds gelukt de pulpa te extirpeeren. In moeilijk toeganke-
lijke wortelkanalen gebruikt ook hij aqua regia. Spreker 
wijst er voorts op, dat hij dikwijls, wanneer de pulpa ge-
cauteriseerd is, tricresol formalin gebruikt, hierdoor worden 
de pulpastompen taai, de patiënten reageeren bijna nooit na 
applicatie hiervan. 

Naar aanleiding van het opvullen der wortelkanalen zegt 
de heer De Vries dat hij de kanalen volpompt met de 
oplossing van Buckley, Thymol Eucalyptol, Menthol. 

De heer R oe 1 o f f s zegt bij het verwij den der kanalen 
50% zwavelzuur boven Koningswater te prefereeren en 
deelt vervolgens mede, dat hij de wortelkanalen met paraffine 
opvult, waaraan hij tricresol formalin toevoegt. 

Daar de V oor z i t t er de vergadering moet verlaten, 
neemt de heer K a y s e r als vice-voorzitter het presidium 
verder op zich en sluit nadat de heer S o n nog de verschil-
lende sprekers beantwoord heeft om 11 uur de vergadering. 

F. DUYVENSZ. 


